
Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat
Képviselő-testülete

ÖKÖRITÓFÜLPÖS

Száma: Ö/35-31/2013/ált.

Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. december 11-én 
tartott közmeghallgatásán:

a./ Jegyzőkönyve: 235-től – 240-ig
b./ Tárgysorozata: 1
c./ Határozatai: -
d./ Rendeletei: -

Tárgyalásra 
/Közmeghallgatáson/

1./ Beszámoló az önkormányzat 2013. évi tevékenységéről
Előadó: Szabó Béla polgármester

Ököritófülpös, 2013. december 11.

/: Szabó Béla :/ /:Soltész Ferenc Dávid :/
   Polgármester      jegyző
 



JEGYZŐKÖNYV

Készült: Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. 
december 11-én tartott közmeghallgatásán.

Az ülés helye: Ököritófülpös Házasságkötő terem 

Jelen vannak :
Szabó Béla polgármester
Szécsi Bálint alpolgármester
Tarcali Gyuláné képviselő
Mezőssy Gyöngyi képviselő
Kukucskáné Laboncz Márta képviselő

Soltész Ferenc Dávid jegyző

Lakosság részéről: 41 fő

Szabó Béla polgármester köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület  határozatképes,  mivel  a  7  fő  testületi  tagból  5  fő  az  ülésen  megjelent.
Köszönti a lakosság részéről megjelent 41 fő állampolgárt.

Javasolja, hogy a Képviselő-testület a meghívóban szereplő napirendi pontot tárgyalja meg.

Más  javaslat  nem hangzott  el,  a  képviselő-testület  a  meghívóban  szereplő  napirendi  pont
megtárgyalását elfogadta.

1./ Napirendi pont

Beszámoló az önkormányzat 2013. évi tevékenységéről
Előadó: Szabó Béla polgármester

Szabó Béla polgármester: Szeretettel köszöntök mindenkit a 2013. évi közmeghallgatásunkon.
Megállapítom, hogy a testületünk határozatképes, a 7 főből 5 fő jelen van.
A  beszámolómat  öt  témakör  köré  építettem  fel:  a  gazdálkodás,  az  intézményrendszer,  a
közmunka- programok, a fejlesztések és a kultúra. 
A legfontosabb  témával  kezdeném,  a  gazdálkodással.  A 2013-as  év  komoly  változásokat
hozott  mind  a  gazdálkodásunkban,  mind  az  intézményrendszerben.  A  gazdálkodásban  az
egyik  legfontosabb változás  az  volt,  hogy a  kormány 2012.  decemberi  döntése szerint  az
önkormányzatok  hitelállományát  átvállalja.  Ez  Ököritófülpös  esetében  37  millió  forint
összegű  hitel-konszolidációt  jelentett.  Mivel  a  konszolidációig  az  adósságcsapdából  nem
tudtunk  kilépni,  a  fejlesztéseket  idő-  és  pénzhiány  miatt  nem  tudtuk  megvalósítani.  A
fejlesztésekhez újabb hitelt nem kaphattunk, mert tartozása volt az önkormányzatnak. A nagy
hitelállomány miatt számos pályázatot nem tudtunk benyújtani.
Szólnék a költségvetésről is. Az önkormányzat idei költségvetése 380 millió forint. Ebből a
segélyezés 78 millió forintot, a közfoglalkoztatás 100 millió forintot, a munkabérek 85 millió
forintot  tesznek  ki.  A  gazdálkodással  kapcsolatban  még  egy  fontos  dolgot  szeretnék
megemlíteni.  2014.  január  01.  napjától  az  önkormányzat  bankot  vált.  Az OTP Banktól  a
Szatmár-Beregi  Takarékszövetkezethez  visszük  át  az  önkormányzat  számlavezetését.  Az
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itteni Takarékszövetkezetben két fő dolgozik, és be akarták zárni az intézmény, mert kevés
volt  az  ügyfélforgalom.  A  Takarékszövetkezet  vezetőjével  beszéltem  bankautomata
telepítésével kapcsolatban, de ez még várat magára, mert egy automata telepítése 15 millió
forintba kerülne.
Összegezve az önkormányzat gazdálkodását tekintve stabilnak mondható.

A másik téma, ahol szintén nagy változások történtek, az intézményrendszer, amely komoly
átalakuláson  ment  át  2013-ban.  Az  iskola  fenntartását  a  Klebelsberg  Intézményfenntartó
Központ  vette  át.  Nem volt  a  döntésbe  beleszólásunk,  mivel  kormányzati  döntés  volt  az
iskolák állami átvétele. Az épület az önkormányzat tulajdonában maradt, de a munkáltatói
jogokat  és  a  gazdálkodást  a  központ  átvette.  Mindenképpen  szerettük  volna  felújítani  az
iskolát,  de eddig sajnos  nem nyertünk rá pályázati  forrást.  Azt,  hogy a jövőben lesz-e rá
lehetőség, azt még nem tudom, de szükségesnek tartom a felújítást. Bízok benne, hogy ez akár
az intézményfenntartó központ közreműködésével is megoldható lesz a jövőben.
Az  óvoda  levált  az  iskolától,  mint  tagintézmény,  és  önálló  költségvetési  szerv  lett.  Az
óvodavezető személyében is váltás történt. Veres Attiláné helyett Jakabné Zajti Tünde vette át
a vezetői szerepet. Ez nem azért történt, mert nem voltunk megelégedve a munkájával, hanem
az új oktatási törvény szerint az óvodavezetőnek rendelkezni kell pedagógiai szakvizsgával,
illetve vezetői szakvizsgával. A pályázat kiírásra került, egy pályázat érkezett be, a Jakabné
Zajti Tündéé, így ő lett kiválasztva az intézmény vezetésére.

Az Önkormányzati Hivatal is átalakult. A 2000 fő alatti településeknél kötelezővé tették, hogy
nem tarthatnak  fent,  csak  egy  közös  hivatalt.  2013.  március  01-ig  Ököritófülpös-  Rápolt
Községek  Körjegyzőségeként  működtünk.  Ezt  követően  Géberjén  Község  kérte  a
csatlakozást,  a  testület  elfogadta,  és  március  1-jétől  létrejött  az  új  hivatal  Ököritófülpösi
Közös Önkormányzati  Hivatal néven. A Járási Hivatalok 2013. január 1-jén megkezdték a
működésüket,  tőlünk  is  elvittek  egy  főt,  Guti  Sándornét.  Néhány  feladatot,  például  a
közgyógyellátás,  illetve  az  ápolási  díj  megállapítását  átvették  az  önkormányzatoktól,  így
ezeket már csak Járási Hivatalban lehet igényelni.
  
A közmunkával  folytatnám a  tájékoztatást.  A településünkön  252 fő  munkanélküli  van  a
2013-as évben 183 főt tudtunk foglalkoztatni közmunkán. Több fajta közmunka-típus létezik,
2 hónapos, 3 hónapos, 6 hónapos, 6 órás és 8 órás. A startmunkaprogramok, a mezőgazdasági
program és  a  belvízelvezetés  volt.  A belvízelvezetésben  25 fő  dolgozott.  Több kilométer
hosszan  dolgoztak  az  árkokon,  mederlap  gyártással  foglalkoztak,  árkokat  újítottak  fel  a
Kossuth utcán, a Táncsics- közben, a Fülpösi temetőben, illetve az Árpád utcán.    
A  mezőgazdasági  projektben  23  fő  dolgozik.  Ebből  8  fő  a  halastónál,  15  fő  pedig  a
kertészetben,  ahol  zöldséget  termesztettek  a  konyha  részére,  illetve  900  méteren  uborkát
termesztettek, amit a konzervgyárnak értékesítettünk. A 8 főnek a horgásztó rendbetétele, az
illegális szemétlerakó felszámolása, illetve a tó őrzése a feladata. Idén 40-45 fő váltott ki éves
horgászengedélyt. Ez sajnos az önfenntartáshoz nem elég.

Fejlesztések tekintetében az Ifjúsági Ház felújítását említeném meg először, ami 9.8 millió
forint  értékben  valósult  meg.  Az épület  fűtéskorszerűsítése,  szigetelése,  nyílászáró  cseréje
tartozott bele, illetve a térfigyelő kamerarendszer kiépítése, ami a rögzített anyagot 2 hétig
tárolja. 
A Községházát is rendbetettük közmunkások segítségével. Az udvart letérköveztük, illetve
építettünk  2  filagóriát,  ami  növeli  a  rendezvények  színvonalát,  le  lehet  ülni,  beszélgetni
kulturált körülmények között.
Az óvoda felújítására is pályáztunk. Ennek az elbírálása még ebben a hónapban várható.
A szennyvíz esetében a helyzet még változatlan. A pályázatot elfogadták, de forráshiány miatt
várólistán van.
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Fejlesztések tekintetében az épülő szociális intézményt említeném meg, amiről majd Szécsi
Bálint alpolgármester úr részletesebben fog beszélni.

A kultúra fő vázát az iskola, az óvoda, az idősek klubja és a Fergeteges Táncegyesület alkotja,
amiről sajnos nemsokára már csak múlt időben beszélhetünk. Ezúton szeretném megköszönni
az ünnepségeken való részvételüket.

Még egy bejelentést szeretnék tenni. Megérkezett a szociális tűzifa. Ököritófülpös 258 m3
kapott. A testületi döntés értelmében december 10-ig lehet benyújtani a kérelmeket. 
Karácsonyi ünnepséget tartunk december 20-án délután 4 órakor az orvosi rendelő előtti nyílt
téren. Mindenkit szeretettel várunk ezen a település szintű ünnepségen.
Megköszönöm a figyelmüket, és átadnám a szót a lakosságnak.

Gál  Sándor: Én  szeretnék  hozzászólni.  Szeretettel  köszöntök  mindenkit.  Úgy  hiszem,
mindenki megkapta ezt az újságot, az Ököritófülpösi Hírmondót. Én személy szerint örültem
neki,  viszont  volt  olyan  ember,  aki  azt  kérdezte,  miért  nem karácsonyi  csomagot  kaptak.
Először is elmondanám mi van az újsággal. Az elmúlt három év eredményeit a Polgármester
Úr három oldalba leírta. Elnézést kérek, ha megsértenék valakit, mert engem mindenki ismer,
engem nem kell bemutatni, mert én is teszek a faluért, és mindig elmondtam a véleményemet,
és nagyon sokat szenvedtem ezért. A másik meg, hogy restellem, hogy nincs itt Kajus Laci,
vagy Kiss Laci, vagy Balogh Attila Alpolgármester Úr, már nem hogy restellem, hanem bár
itt  lettek  volna,  mert  említeni  fogom  a  nevüket.  Folytatnám,  ezzel  a  három  oldallal.
Megmondom őszintén, én erre nem lennék annyira büszke, mert a képek kitesznek egy oldalt,
és marad 2 oldal. Engem irritál, hogy nincs több ember kiemelve. Miért csak Kiss Laci és
Tarczaliné, a többi képviselő nem dolgozik? Ők nem érdemelték volna meg, hogy ki legyenek
emelve?  Megemlíteném  még,  hogy-hogy  lehet  egy  újságban  ilyen  hibát  véteni,  hogy
„halódik”?  Néztem,  kerestem az  értelmező  szótárban,  de  nem találtam.  Ez felháborító.  A
másik  kérdésem  a  Hírmondóval  kapcsolatban,  hogy  miért  csak  az  egyházi  nevelőszülői
hálózatban lévők nyilatkoztak?
Miért  nem  igazságos  a  közmunka  a  településen,  miért  jár  alacsonyabb  bér  a
közmunkásoknak?
Szeptember 1-jén jeleztem a közmunkavezetőnek, hogy óvodakezdés, le kéne vágni a térdig
érő gazt az óvodaudvarán, jeleztem az óvodavezetőnek is, képviselőkkel is, Kovács Imi azt
mondta  rá,  hogy  nincs  most  közmunkás,  mert  szombaton  Körtefesztivál,  horgászverseny,
most arra kell készülni. Vagy ott van az árok a Start kanyarban. A kamion kivitte a kanyart, a
beton  még  mindig  ott  van  az  árokban.  Megkaptuk  a  kis  papírocskát  erről  a  szociális
intézményről. Hány Ököritóit tud majd foglalkoztatni ez az intézmény? Arról is szó volt, hogy
kapunk saját rendőrt, a polgárőrségről sem tudok semmit. Elolvastam a jegyzőkönyveket. Úgy
hallottam,  hogy van az önkormányzatnak térkő készítő  gépe.  Ha ez így van, akkor  miért
kellett máshonnan megvenni a térkövet? Több nyugdíjassal is beszéltem, és mondták, hogy
nem kaptak  bort,  sem karácsonyi  csomagot,  csak  utalványt  kaptak.  Köszönik szépen,  így
rajtam keresztül. Köszönöm, hogy meghallgattatok.

Szabó Béla  polgármester: Van-e  valakinek  hozzászólása  Sándor kritikája  után?  Ha nincs,
akkor én válaszolnék a kérdéseire.
Kezdeném  az  újsággal.  Minden  újságban  vannak  nyomdai  hibák,  tényleg  igazad  van,  a
Táncegyesület  „halódik”,  és  ez  a  szomorú,  nem a nyomdai  hiba.  Felelősséget  a  nyomdai
hibákért  ezért  nem tudunk vállalni.  Öt alkalommal  korrigáltuk,  küldtük vissza a szöveget,
ennek ellenére van hiba a szövegben, ezért elnézést kérünk. 
Az árok állapota tudom, hogy nem kifogástalan, de nem a mi feladatunk kiszedni a szemetet.
Az  idén  minden  árok  ki  volt  tisztítva.  Úgy  gondolom,  hogy  ez  nem  a  település  életét
befolyásoló probléma, ezt bármikor lehet orvosolni.
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A közmunkával kapcsolatban annyit  tudok neked mondani,  hogy kevés a pénz. Egyébként
tavaly  a  közmunkával  kapcsolatban  Halmi  úrral,  az  én  megkerülésemmel  szerveztetek
politikai rendezvényt, és úgy gondolom, ezt nem így kellett volna csinálni.
A közfoglalkoztatásra a pénzt nem mi, hanem a kormány adja. Ha a kormányzati  rendszer
ennyit tesz lehetővé, akkor ennyi van. Hogy igazságos-e a közmunka? 25 ember dolgozik a
belvízelvezetésnél,  23  a  mezőgazdaságban,  őket  ki  kellett  választani,  ami  valóban  az  én
felelősségem, de le van szabályozva. A projekt több éves, nem lehet váltogatni a dolgozókat.
Egyet  értek veled: van igazságos és igazságtalan közmunka. Ebben az évben 20 embernél
biztos nincs több, aki ne dolgozott volna, és társadalmi munkát kell végezniük. Valóban a
polgármester  feladata  a  lista  összeállítása,  ezért  egy személyben  én  vagyok  a  felelős,  ha
igazságos, ha igazságtalan.
Saját rendőrség. Az Ifjúsági Házban a rendőrség itt van, hetente egyszer tartanak fogadóórát,
és addig, amíg a Schengeni határ nem nyílik meg, nem lehet rendőrőrsöt felállítani.
A polgárőrség hol be van jegyezve,  hol nem, hiányosak a feltételek.  Felvettek  40 embert
közmunkára  polgárőrnek.  Miután  megszűnt  a  támogatás,  önfenntartóként  kellett  volna
működniük, ami nem következett be. Ezen kívül hol van, hol nincs elnöke. Az önkormányzat
segített  anyagilag  az  autó  levizsgáztatásában,  az  igazolványok  kiállításában,  de  ez  egy
önfenntartó  egyesület.  Engem is  egyszer  vagy talán  kétszer  meghívtak,  de  többször  nem.
Tehát gondok vannak. Döcög az egész, maradjunk ennyiben.
A térkő készítő géphez idén ősszel tudtunk pályázatból új motort szerezni. A gép évek óta
nem volt üzemképes. Ezen kívül szükség van hozzá egy speciális keverőgépre, ami szárazon
kever. Ez megint egy nagyobb beruházás. Remélem elfogadod a válaszaimat?

Gál Sándor: Halmi úrra visszatérve, én nem hívtam ide senkit.

Szabó Béla polgármester: De. Attilától együtt béreltétek ki a termet.

Gál Sándor: Szerintem ezt egy polgármesternek meg kellett  volna engednie.  Ezen kívül a
közmunkabér akkor is megalázóan alacsony. Én nem akarok személyeskedni, én nem hozok
ide semmi féle kampányt. Nem kampányolok, csak válaszoltam.

Szabó Béla polgármester: Akar-e még valaki szólni? Ha nem, akkor átadnám a szót Szécsi
Bálint alpolgármester úrnak.

Szécsi  Bálint: Jó  néhány  kérdés  volt  Sándor  részéről.  Az  írásszabadság  azt  jelenti,  hogy
mindenki olyan cikket ír, amilyet szeret, és olyan formában is írja le. Én úgy gondolom, ami
fontos,  azt  kiemelem.  A  „hangos  szó  „az  senkinek  nem szól,  egy  általánosítás  volt.  Az
intézménnyel kapcsolatosan eddig is volt, és lesz is folyamatos tájékoztatás, az első perctől
kezdve nyilvános a pályázat, és a hozott határozatok is megtekinthetőek. Jelenleg is 5 ököritói
ember  dolgozik  az intézményben,  és a  jövőre vonatkozóan ez a  létszám nőhet,  akár  meg
háromszorozódhat.  A  szolgáltató  központban  sikerült  olyan  foglalkoztatási  rendszert
létrehozni és elindítani, ahol a településen élő megváltozott munkaképességű személyeknek is
lesz  lehetőségük  ebben  részt  venni.  Meg  tudnám  említeni  Géberjénben  a  „Jót  s  Jól”
Egyesületet, vagy a Startot. Ilyen szempontból példamutató a településünk, az itt élő emberek
hozzáállása, nyitott toleráns és befogadó. Helyiekkel igyekszünk a munkaköröket betölteni, a
szakmai létszám esetében megfelelő szakképzettség szükséges. A gondozói képzést is azért
indítottuk el, időben, mert tudatosan készültünk. Mérken hiány volt, itt ne legyen a jövőben
ebből probléma. A technikai személyzet esetén is fontos a szakképzettség. 2015. március 31. a
pályázat  befejezésének  ideje.  Ma  kaptam  meg  a  támogatási  szerződést  aláírva,  innentől
kezdve elindulhat a közbeszerzés, műszaki átadást szeretnénk 2014. végére.
Az önkormányzat életében az első két évet fontosnak tartok, mert van olyan munka, amit nem
lehet látni,  az is  eredményes,  vagy hogy senkit  nem kellett  elküldenünk az önkormányzat
anyagi helyzetére való tekintettel.
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A  Start  közmunkaprogram  célirányos  fejlesztés,  hosszú  távú  gondolkodás,  és  az,  hogy
valamiféle  hozadéka  is  legyen,  igen  komoly  eredmény.  Az,  hogy  a  Lehel  utcán  a  járda
javításra vár, az egy folyamat része. Lesz folytatása, minden ütemszerűen halad, de az árkokat
határidőre kellett  megcsinálni.  Nem mondom, hogy mi nem követünk el  hibákat.  Csak az
hibázik, aki dolgozik is, de megpróbáljuk korrigálni. Nem tudom, kihagytam- e valamit.

Gál Sándor: Én erre szeretnék reagálni. Előttünk 10 éve nem volt kitakarítva az árok. Ennyit
szerettem volna, ez sem személyeskedés. Köszönöm.

Szécsi Bálint: Én értékelem, hogy elmondod a véleményed, és a kritikát is el kell fogadni, de
van ebben az újságban szó arról is, hogy ügyészségi vizsgálat, mert ezt a települést kár érte.
Ezzel mi van? Erre miért nem figyeltek oda? Ez közel 10 millió Forint, ha nem több.

Gál Sándor: Azt hiszem, tavaly is itt  lett vége, hogy számoltassam el az előző Képviselő-
testületet. Elmentem több képviselőhöz is, de én nem tudom számon kérni rajtuk. Köszönöm.

Szabó Béla polgármester: Szerintem ezt a témát most zárjuk le, szeretne valaki hozzászólni az
eddig elhangzottakhoz?

Jakabné Zajti Tünde: 2013. augusztus 16-tól vagyok az Ököritófülpösi Gyöngyszem Óvoda
vezetője. Igen, jeleztétek felém is, de két hét alatt ennyi változást nem tudunk megoldani. A
központi  óvodában működünk két  csoporttal,  a  nevezett  helyen  egy csoport  működik.  Az
udvar  állapota  nem  volt  olyan  rossz,  hogy  a  gyerekek  ne  tudtak  volna  játszani,  vagy
veszélyeztetve  lettek  volna.  Készültünk  egy  nagy  rendezvényre,  az  volt  előrébbvaló,  a
következő héten levágták a füvet.

Szabó Béla polgármester: Szeretne valaki hozzászólni?

Kovács Imre: Én szeretnék, bár soha nem szólalok fel közmeghallgatáson, de most reagálnom
kell.  Ez a terület,  az iskolai óvodánál 10 négyzetméter.  Tehát a többi területen nyugodtan
játszhattak a gyerekek. Köszönöm.

Szabó Béla polgármester: Valaki szeretne hozzászólni?

Habarics  Sándor:  Polgármester  Úr!  Tudom,  hogy a  falunak  rendőrökre  van szüksége,  de
tűzoltóságra  nincs  szüksége?  Meglátásom  szerint  lenne,  akár  önkéntesre  is.  Van
terménytárolónk, csirketelep, árvíz-belvíz, tűzvész is volt már.

Szabó  Béla  polgármester: Nem  tudom,  mennyire  nyúlhat  bele  a  település,  szerintem  a
Katasztrófavédelemre  tartozik  inkább.  Helyszínt  tudunk  biztosítani,  de  nekünk  erre  nincs
pénzünk. Támogatjuk mindenképp, de önállóan kell működnie. Legjobb tudomásom szerint a
településen volt régen önkéntes tűzoltóság. Akar- e még valaki hozzászólni?

Magocsa András: Tisztelettel köszöntök mindenkit, aki itt ma megjelent. Örültem, hogy az
elhangzott előadásokra volt reagálás. Ki így, ki úgy. Ki-ki ahogy értékeli, ahányan vagyunk
annyi féle képen értékeljük a hallottakat. És el is döntötték mindazok, akik most itt vannak.
Mosolygós arcokat látok, azoktól is, akik esetleg súlyos bírátlanak vették, azt, amit hallottak.
De annak is az arcán láttam, hogy a célomat elértem, elmondtam, amit akartam. És nem is érzi
hősnek magát!  Jól teszi. Ez a demokrácia. El kell mondani.  Rossz ez? Dehogy. Kezünkbe
kaptuk ezt a dokumentumot.  Minden házban megtalálható,  ott van mindenki asztalán. Egy
önkormányzat  köteles  számot  adni  arról,  ha megválasztjuk őket,  és ők el  is  számoltak  az
elmúlt három év teendőivel. Vezessék a falu ügyeit, vezessenek bennünket, . Vezetik? Igen,
és  el  is  számoltak.  Bennem is,  másokban  is  felvetődött  a  kérdés:  minden  jó ebben,  amit
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olvasunk? Érdekes módon azt mondjuk, persze. Szó esik minden olyanról, ami az életnek a
része. Biztosítani egy nem túl nagy közösség lakóinak azt, hogy fogjanak össze, tartsanak
össze,  szeressék  egymást,  közben tudtára  adni  a  beszédpartneremnek,  hogy én  nem értek
veled egyet de nem haragszom rád, és erre válaszolok, szemébe mondom. Ha nem értek egyet
a társammal, nem haragudhatok rá. Valakinek a háta mögött beszélni pedig végképp rossz
dolog, hiszen nem tudja magát megvédeni. Sok dolgot tapasztaltam már életem során, jót és
rosszat is. Akkor sem méltatlankodtam, mikor rosszat kellett megélni, de akkor meg pláne
nem ,mikor jó volt az élet. Vegyük számba, melyik volt a több, a jó vagy a rossz. Melyik volt
több? Ha a jó egy árnyalattal volt több az életemben, már elégedett lehetek. Visszatérve a
dokumentumra. Több ilyen kellene. Az embereknek el kell mondani a véleményét. Nincs itt
semmi baj. Mindenki elégedett, jó volt egy kicsit beszélgetni.
Ez itt egy dokumentáció alátámasztva bizonylattal. Nemrég kapta meg mindenki ezt is. Az a
címe: Széchenyi – Terv, amiről itt szó esett, itt a bizonyíték, hogy a mi községünkben megy a
készülődés.  Rossz  ez  nekünk?  Dehogy  is.  Mi  minden  elindult.  Patrióta.  Sok  községben
összetennék a kezüket, ha sok patrióta lenne a településen, de nem sok van belőlük. Az-az
ember,  már  ha  van  ilyen  ember,  és  nekünk  van,  vállalja,  hogy  feltegye  a  kérdést,  hogy
nézzünk  csak  szét?  Minden  rendben  van?  Hogy  áll  a  felnőttek  oktatása?  Hogy  áll  a
gyermekek  oktatása?  Gondoskodik  arról,  hogy  szakmailag  minden  rendben  legyen,  hogy
meginduljon a szakemberképzés a jövőre nézve. Növekedett a munkanélküliség felszámolása.
Itt a bizonyíték. Ez a dokumentum háromféle jelleggel rendelkezik: van ebben politika, van
gazdaság, és van kultúra. Minden benne van, ha a címszavakat nézzük. Én leírtam, mik ezek a
címszavak. Ezzel kezdem, nagyon fontos: patrióták, felsőoktatás, óvodai oktatás. Ez zajlott
előttünk  nemrég,  bebizonyították,  hogy milyen  ügyesek.  Ezúton  gratulálok  a  vezetőknek.
Megjegyezték az idős társaim, hogy ezek a gyerekek mennyivel fegyelmezettebbek. Tudnak
viselkedni. De mi van az iskolával? Kérem, az történt, hogy észrevettük az iskolában egyre
kevesebb helybeli gyerek jár. Szülők gondoltak egyet, és elvitték őket máshová tanulni. Hogy
mivel indokolták, nem kívánok vitatkozni senkivel. Azt látom, és a nevelőtársaim is azt látták,
hogy sokan mentek innen továbbtanulni, és most is ezt látjuk. Beszéltem az igazgatóúrral, aki
olyan ember, aki vállalta még olyan körülmények között is az iskola vezetését, ahol biztos fel
kell  kötni azt  a bizony fehérneműt.  Én nem vállaltam volna el,  az biztos.  Amikor odaáll,
berúgja az ajtót a felbőszült mama vagy papa, azt mondja, várjunk csak! Az ő megjelenése
már elég ahhoz, hogy tényleg várjunk. Meg is látszik a gyermekek viselkedésén. Illedelmesen
tudnak  viselkedni,  ezt  nem  is  olyan  régen  kezdtük  el  tapasztalni.  Nem  akarom  tovább
önöknek a figyelmét fenntartani, de még egy dolgot szeretnék elmondani.  Fogjunk össze, és
védjük meg országunkat. Ne legyen civakodás. Legyen bírálat,  de célja mögötte a szeretet
legyen. Ha ez így lesz, meghozza a békét. Én ehhez kívánok sok szerencsét, egészséget, és
ezúton kívánok mindenkinek kellemes karácsonyt.

Szabó Béla  polgármester:  Köszönjük Magocsa  tanár  úrnak a  bölcs  szavait.  Szeretne  még
valaki szólni?

Szabóné Sebeők Gyöngyi: Én szeretnék reagálni a Sándor kérdésére az újsággal kapcsolatban.
A Hírmondó szerkesztésével, és a cikkek megírásával időnként én voltam megbízva. Nagyon
örülök,  hogy  ilyen  figyelmesen  olvastad.  Volt  egy  kérdésed  a  nevelőszülői  hálózat
kapcsolatban, hogy miért csak az egyházi nevelőszülők nyilatkoztak az újságban. Felkértük
Ványiné Bencze Edinát, hogy írjon egy cikket. Neki továbbítania kellett a feletteseinek ezt a
megírt cikket, amire a mai napig nem érkezett reagálás. Ha változás lesz, megígérem, hogy
közölni fogjuk a cikket. 

Szabó Béla polgármester: Van még valaki, aki szeretne hozzászólni? Amennyiben nem, én
köszönöm mindenkinek hogy eljött, és békés, boldog karácsonyt kívánok.
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/: Szabó Béla :/                            /: Soltész Ferenc Dávid :/
 polgármester                                 jegyző
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